
Oświadczenie złożone 

przez senator Agnieszkę Gorgoń-Komor 

na 51. posiedzeniu Senatu 

w dniu 27 października 2022 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Adama Niedzielskiego oraz do dyrektora Śląskiego Od-

działu Wojewódzkiego Narodowego Funduszu Zdrowia Piotra Nowaka 

Szanowny Panie Ministrze! Szanowny Panie Dyrektorze! 

Kieruję do Panów oświadczenie w sprawie refundowanych usług stomatologicznych dla osób 

z niepełnosprawnościami. 

Stan zdrowia jam ustnych Polaków z niepełnosprawnościami jest katastrofalny, jeden z najgorszych wśród 

krajów Unii Europejskiej. Niepełnosprawni leczeni są jedynie doraźnie, kiedy pojawia się ból. Brakuje stałej 

opieki, która nie dopuszczałaby do dalszych zaniedbań. Mimo że osoby z niepełnosprawnościami mają usta-

wowo zagwarantowane leczenie przez Narodowy Funduszu Zdrowia, brakuje miejsc, w których można by 

zrealizować świadczenia stomatologiczne, zwłaszcza jeśli chodzi o zabiegi w narkozie, które są często ko-

nieczne. Narkoza jest niezbędna m.in. u pacjentów z niepełnosprawnościami intelektualnymi, u osób ze spek-

trum autyzmu, padaczką i spastycznością mięśni, u chorych psychicznie czy ze schorzeniami neurodegenera-

cyjnymi, jak np. SM, z chorobami Parkinsona czy Alzheimera. Opiekunowie tych osób są zrozpaczeni, po-

nieważ nie mogą zapewnić podopiecznym kompleksowej opieki zdrowotnej. 

Zwracam się z uprzejmą prośbą o informację, jak z tym problemem planuje poradzić sobie Ministerstwo 

Zdrowia. Proszę również o wykaz placówek, które świadczą refundowane usługi stomatologiczne w narkozie 

dla osób z niepełnosprawnością na terenie województwa śląskiego. 
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